
 

 Dagsorden – møde med Specialklubber (MCO klub) 

1.Information om resultat af formandsvalg  

Camilla Scharff 252 stemmer – Mikkel Henriksen 151 stemmer 

 

2. Tilbageblik på 2018 

Ansøgte stamtavler total i 2018 – 3291 stk, i 2017 – 3260 stk  dermed en lille fremgang. 

MCO 2018 – 777 // 2017- 662 fremgang 17;37 % 😊 Den race med størst fremgang 

 

 

 a. Statistikker (div grafer/statistikker kommer på FD’s hjemmeside snarest) 

 b. Ydelser fra FD:  

 i. status på stambog  // ii. ændring af stamtavlelayout samt pdf-filer  

Der er ikke ansat en ny fastansat som stambogfører, da man ikke kender antal timer og/eller ved hvad 

arbejdet skal bestå i. Der skal dog ansættes en, når man er klar med arbejdsbeskrivelse osv. 

Indtil da vikarierer Bette Lind på posten. 

Den nye forsøgsordning går fra 1/1-2019 og 2 år frem. I denne periode får man en fysiske stamtavle + PDF 

af indersiden af stamtavlen. 

Den ny stamtavle er en ensidet layout, dvs. for/bagsiden og inderside. (siderne med EMSkode + 

vaccinationer udgår) Dette layout er der god stemning for.  

Formålet med det nye stambogssystem der bliver sigtet efter, er at opdrætteren selv kan taste sin 

oplysninger direkte ind og dette skulle gerne give opdrætterne en bedre service. 

På importstamtavler bliver det kun på katten selv (evt. forældre, hvis disse forfindes i FD’s database) der 

registreres i første omgang, når så katten er brugt i avl, oprettes en fuld stamtavle på katten. 

 

Specialklubberne giver udtryk for deres ønske om KUN fysisk stamtavle.  

 

FD oplyser at den 2-årige forsøgsperiode SKAL opdrætterne medsende den fysiske stamtavle ved salg af 

kat. FU gør opmærksom på, at der i FU også er flertal for bibeholde den fysiske, der er dog nogen i FU der 

kun ønsker PDF udgaven, derfor afprøves dette i de næste 2 år. 

Endelig beslutning om der skal være en fysisk stamtavle eller ej, skal op til afstemning på en 

plenarforsamling. 

 

c. KatteMagasinet (KM) – Min Ven Katten (MVK)  

Fælles blad med MVK. Er et 1-årige forsøg. Første blad har deadline 01. feb. deadline.  

Der arbejdes på om titeltagere kan flyttes til FD’s hjemmeside.  

FD får 16 sider i bladet. (Disse 16 sider bliver også lagt online på FD’s hjemmeside)  

Specialklubberne giver udtryk for generelt at de er kede af at KM stopper…. Man kan godt se ideen med at 

nå ud til hr & Fru DK. Men kommer til at mange det faglige i KM.  



MVK trykkes på nuværende tidspunkt ca. 1800 eksemplar og KM blev trykt i ca.600 eksemplar. 

 

3. Forslag til FD’s plenarforsamling – orientering 

Forslag nr 1  fra FU  

Håndtering af disciplinære foranstaltninger - Ikke de store kommentar 

 

Forslag nr 2 fra FU 

Klubbernes repræsentation på plenarforsamlingen 

Der tales lidt om for og imod forslaget fra FU/JYRAK (JYRAK stiller samme forslag) og Katteklubbens forslag 

vedr fordeling af plenar. 

 

Forslag nr 3 fra FU 

Ændring af §5 Ordinære og ekstraordinære plenarforsamlinger - Rettelser efter sidste års plenarforsamling 

 

Forslag nr 4 fra FU 

Ændring af §7 Forretningsudvalget stk. 3 a) - Ingen kommentar 

 

Forslag nr 5 fra FU  

Ændring af §7 Forretningsudvalget - Ingen Kommentar 

 

Forslag nr 1 fra JYRAK  

Ændring af §4 klubbernes repræsentation på plenarforsamlingen (Samme forslag som fra FU – Forslag nr 2) 

 

Forslag nr 1 fra KATTEKLUBBEN 

Ændring af §4 klubbernes repræsentation på plenarforsamlingen (Debatteret under forslag nr 2 fra FU)  

 

Forslag nr 6 fra ????  

Ændring af regler for huskat BIS på danske udstillinger - Der er et par forståelses spørgsmål til forslaget 

 

Forslag nr 7 fra ???? 

Tilføjelse af antal gang formand for FD kan genvælges – Ingen kommentar 

 

Forslag nr 2 fra JYRAK  

Tilføjelse til SBI standard – Hellig Birma klubben vil se på dette forslag. 

 

Forslag nr 2 fra KATTEKLUBBEN 

Ændring af forretningsudvalgets forretningsorden - Katteklubben oplyser forslaget er kommet grundet, der 

ikke står nogen steder FU er forpligtet til at offentliggøre beslutninger. Og dette er ønskeligt 

Bette oplyser at så bør det være et forslag om vedtægtsændring og ikke til forretningsorden 

 

Forslag fra SPECIALKLUBBER 

KLUBBEN FOR DEN HELLIGE BIRMA – FORSLAG NR. 1: ÆNDRING AF POINTSKALA FOR HELLIG 

Standard ændring og ændring af fordeling af point 

 

 



 

 4. Eventuelt 

Mentorrådet er blevet bedt af FU at lave en skrivelse om gode råd ved køb og spørger om specialklubberne 

vil dele det på deres sider. Det vil de gerne. 

 

DSO forslår om man kan nøjes med at indsende antal medlemmer i stedet for fuld medlemsliste til FD ved 

årsskiftet. Dette er en vedtægtsændring i reglerne for specialklubberne og skal derfor stilles på en 

plenarforsamling. Men FD er positiv indstillet for dette forslag, så længe specialklubbernes bestyrelse stadig 

bliver indsendt med navn  

 

Der opfodres til at specialklubberne gennemgår annoncer for deres egen race på Den Blå Avis under 

racekatte og anmelder annoncer til Den Blå Avis, hvor der ikke fremgår at katten har en stamtavle.  

 

Referent fra specialklubmødet om formiddagen løber hurtig gennem, hvad der er gennemgået på 

specialklubmøde som ikke har været oppe og vende på dette møde.  

Aftalt at referat fra mødet om formiddagen ved specialklubberne bliver sendt til FD. 

 


